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Protokół nr 31/23 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Powiatu we Włocławku  
 z dnia 28 listopada 2023 roku 

 
 
1. Otwarcie obrad Komisji.  

 
W dniu 28 listopada 2023 roku o godzinie 13:00  Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych  Pani Ewa Kończyńska, dokonała otwarcia obrad Komisji, powitała  członków 
Komisji i zaproszonych gości w osobie Starosty Włocławskiego – Pana Romana 
Gołębiewskiego oraz Skarbnika Powiatu – Pani Jolantę Sakowską.  
  
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2. Stwierdzenie quorum.  

 
Na podstawie listy obecności  Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 
5 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, 
zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodnicząca Komisji - poinformowała, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 30/23 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

19 października  2023 roku. 
5. Analiza i wyrażenie  opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  
7. Opracowanie projektu planu pracy Komisji  Zdrowia i Spraw Społecznych na 2024 rok.  
8. Sprawy różne. 
9. Zamknięcie obrad Komisji.  
 
Przewodnicząca komisji zapytała  kto jest za przyjęciem  porządku obrad i przeprowadziła  
procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
za - 5 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 



Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła porządek obrad składający się z 9 punktów.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Przyjęcie protokołu nr  30/23  z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

z dnia  19 października  2023 roku. 
 

Przewodnicząca Komisji - poinformowała, że z ostatniego posiedzenia Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych został sporządzony protokół nr 30/23  z dnia  19 października  2023 
roku, który był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego Rady. Przewodnicząca Komisji 
zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania, uwagi do sporządzonego protokołu? Nie 
było żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  Przewodnicząca Komisji zapytała 
członków komisji, kto jest za przyjęciem protokołu nr 30/23 z dnia 19 października  2023 
roku i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, 
że protokół nr 30/23 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia  
19 października  2023 roku został przyjęty.  
 
5. Analiza i wyrażenie  opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
 

Przewodnicząca Komisji –  poprosiła  Skarbnika Powiatu - Panią Jolantę Sakowską 
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
Skarbnik Powiatu - powiedziała, że WPF została przygotowana na lata 2024-2040. Art. 30 
ustawy o finansach publicznych stanowi, że sporządzenie projektu WPF należy  wyłącznie 
do zarządu powiatu. WPF zawiera prognozę długu, spłatę zobowiązań, dochody, wydatki, 
przychody, rozchody. Wszystko to jest określone w załączniku nr 1 do wieloletniej  
prognozy i załącznik nr 2, w którym przedstawione są przedsięwzięcia, które będzie się 
realizować w perspektywie następnego roku i kolejnych.  
Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania? Nie było 
żadnych pytań. W związku z brakiem pytań Przewodniczący komisji zapytał, kto jest za 
pozytywnym rozpatrzeniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata  2024 – 2040 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  



Przewodniczący Komisji –  poprosił  Skarbnika Powiatu - Panią Jolantę Sakowską  
o przedstawienie projektu uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  
Skarbnik Powiatu – powiedziała, Jeżeli chodzi o sam budżet na rok przyszły, to skarbnik 
przedstawiła w jakich wielkościach on się zamknie. Jeżeli chodzi o dochody budżetu, to będą 
one wynosiły 165 213 413,94 zł. Dochody bieżące z tego to 118 552 074,10 zł a dochody 
majątkowe to 46 661 339,84 zł. 
Planowane dochody powiatu z tytułu subwencji ogólnej na rok 2024 będą wynosiły                             
57  247 436 zł, w stosunku do roku 2023 wzrosły ogółem o kwotę 15 718 978 zł, w tym część 
wyrównawcza wzrosła o 14 385 901 zł, część równoważąca spadła o kwotę 2 298 098 zł, 
a część subwencji oświatowej wzrosła o kwotę 3 631 175 zł i będzie wynosiła 19 175 198 zł. 
Planowane dochody powiatu  z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób 
fizycznych w stosunku do roku bieżącego wg informacji wstępnej  z Ministerstwa Finansów, 
wzrosły  5 438 506 zł i są planowane na poziomie 20 691 457 zł. Dochody z tytułu udziału 
we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych, będą wynosiły 979 872 zł i wzrosły 
o 223 273 zł. Wielkość dotacji wojewody kujawsko-pomorskiego na rok 2024 będzie 
wynosiła 8 679 700 zł, w tym na zadania własne powiatu to jest wielkość 5 386 600 zł i na 
zadania zlecone z administracji rządowej 3 293 100 zł. Szczegółowa informacja do 
planowanych dochodów, stanowi załącznik nr 1. Jeżeli chodzi o stronę wydatków budżetu na 
rok przyszły została ona zaplanowana w wysokości 181 388 016, 44 zł, z tego wydatki bieżące 
to 105 515 916,74 zł, z tego wydatki jednostek budżetowych to 92 473 234,74 zł. Jeżeli 
chodzi o wydatki majątkowe to zostały zaplanowane na poziomie 75 872 099,70 zł i 41,83% 
ogółem planów wszystkich wydatków w budżecie, szczegółowa informacja - załącznik nr 2. 
Budżet jest niezrównoważony, deficyt budżetu to 16 174 602,50 zł i pokryty będzie 
z planowanych do zaciągnięcia kredytów lub pożyczek długoterminowych. Zostały  
zaplanowane rezerwy na ogółem kwotę 1 mln zł, rezerwa ogólna to 200 000 zł,  rezerwy 
celowe to 800 000 zł, na zarządzanie kryzysowe 210 000 zł, wydatki bieżące w oświacie 
i edukacji 80 000 zł,  na wydatki bieżące w opiece społeczne - 80 000 zł i w administracji – 
80 000 zł.  Są to wydatki na nieplanowane zdarzenia. Również rezerwa na inwestycji i zakupy 
inwestycyjne została zaplanowana w wysokości 350 000 zł. Wydatki bieżące na zadania 
oświatowe zaplanowano w wysokości 24 071 955 zł, bez zadań inwestycyjnych, które 
w przyszłym roku w oświacie stanowią wielkość 4 898 559,78 zł. Uwzględniają one 
zaplanowane dotacje podmiotowe dla szkół niepublicznych w kwocie 2 543 983 zł.  
Subwencja  to 19 175 198 zł, więc kwota niedoboru, to jest 4 896 757 zł. Zaplanowano 
również 21 082 976 zł na wydatki dotyczące domów pomocy społecznej – 4 powiatowe 
i piąty na prowadzenie o zasięgu ponadgminnym. Kwota na ten piąty dom to jest zaplanowana 
w wysokości 1 775 433 zł. Jeżeli chodzi o wydatki majątkowe, planuje się wraz z rezerwą, 
w tej wysokości, którą skarbnik przedstawiła i są uwidocznione w załączniku nr 3, gdzie są 
rozpisane wszystkie zadania inwestycyjne, według działów, rozdziałów i paragrafów, 
i wielkościach ogólnych, czyli ta kwota wydatków na inwestycje zaplanowana, na przyszły 
rok wraz z rezerwą to 75 872 099,70 zł. Zaplanowane zadania inwestycyjne w Powiatowym 
Zarządzie Dróg to jest kwota 42 678 234,32. W tej kwocie mieści się dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. To jest wielkość 8 206 708,91 zł. Z Rządowego 
Funduszu Polski Ład  Program Inwestycji Strategicznych to 13 930 665,11 zł z udziału 
środków unijnych – RPO to kwota 6 142 831 zł. Na realizację zadań inwestycyjnych na 
drogach powiatowych i na zakupach inwestycyjnych, to kwota własnych środków powiatu - 
14 398 039,30 zł. Ponadto zaplanowano takie zadania inwestycyjne, jak budowa budynku 
dydaktyczno – warsztatowego przy ZS w Kowalu. Jest to zadanie zaplanowane 
z dofinansowaniem na lata 2024 – 2025 w kwocie całego zadania to 5 814 347 zł a z udziałem 
środków unijnych w kwocie 4 932 878,12 zł, fundusze unijne są dla kujaw i pomorza na lata 



2021 - 2027 z tym, że na rok 2024 kwota wydatków to 2 912 654,01 zł  a na 2025 r. – 
2 901 693,01 zł. Dokumentacja na to zadanie została w bieżącym roku sfinansowana. 
Termomodernizacja budynku ZS w Lubrańcu -  cała wartość zadania do 4 114 231,55 zł. 
Finansowanie na lata 2024 -2025. Środki unijne zaplanowane w tym zadaniu na te lata to 
kwota 3 352 596,82 zł. W ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych, polityka 
terytorialna na lata 2021 -2027 kwota wydatków w roku przyszłym to 1 985 905,78 zł a na 
2025 - 1 975 115,57 zł.  Również zadanie, które zostało zaplanowane w perspektywie 2024 -
2025, jest zadanie pod nazwą zakup aparatu rezonansu magnetycznego wraz z dostosowaniem 
pomieszczeń Powiatowego Centrum Zdrowia. Wartość całego zadania to 7 506 887,38 zł.  
Kwota dofinansowania ze środków unijnych w ramach funduszy kujaw i pomorza 2021 – 
2027 to 6 210 854,27, na rok 2024 kwota wydatkowo zaplanowana to 3 673 248,70 zł a na 
rok 2025 to 3 653 443,68 zł. Kolejne zadania już w perspektywie przyszłego roku, to zadanie 
pod nazwą wymiana źródeł ciepła w jednostkach organizacyjnych powiatów i zadanie ma 
wielkość 6 310 917, 90 zł, w tym środki unijne to 5 280 980,21 zł. Inwestycja zaplanowana 
w ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych, polityka terytorialna 2021-2027. 
Budowa nowego boiska wielofunkcyjnego przy Powiatowym Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Chodczu. - w tym roku były dokumentacje zlecone, zadania 
wpisane w wieloletnią prognozę finansową i obejmują lata 2023-2024. Tu jest dofinansowanie 
z programu Ministerstwa Sportu i Turystyki, projekt Olimpia w kwocie 2 650 000 zł.  Ogółem 
wartość zadania to 8 679 988 zł i budowa nowego boiska przy ZS w Lubrańcu Marysinie -  
dofinansowanie z projektu Olimpia 2 800 000 zł. Kwota zaplanowana na przyszły rok na 
zadanie to 8 679 980 zł. Również renowacja budynku Starostwa Powiatowego we Włocławku, 
zadanie jest realizowane z dofinansowania z Rządowego Funduszu Ochrony Zabytków Polski 
Lad. Powiat otrzymał promesę na kwotę 400 000 zł i zadanie będzie realizowane w roku 
przyszłym. W ramach budżetu przyszłego roku zostały również zaplanowane wydatki 
związane z transportem zbiorowym. Na ten cel zaplanowano kwotę po stronie wydatków 
w wysokości 3 772 884,74 zł z planowanym dofinansowaniem z funduszu rozwoju 
przewozów autobusowych w kwocie 1 967 801,10 zł. Po stronie kosztów własnych, to jest 
wielkość 1 805 083,64 zł.  Kwota może uleć zmianie w trakcie roku w związku ze sprzedażą 
biletów na liniach autobusowych. W załączniku nr 5 jest zostawienie planowanych kwot 
dotacji udzielanych z budżetu powiatu. Jeżeli chodzi o całą kwotę udzielanych dotacji, to 
wielkość 8 462 011 zł, w tym dotacje celowe dla jednostek samorządu terytorialnego 
to 2 512 215 zł.  Dotacje dla jednostek spoza sektorów, sektora finansów publicznych to 3 405 
813 zł oraz dotacje podmiotowe spoza sektorów finansów publicznych, to 2 543 983 zł. 
Zaplanowano między innymi w dotacjach kwotę 400 000 zł  na ochronę zabytków, na 
ochotnicze straże – 600 000 zł, na stowarzyszenia w zakresie kultury fizycznej 400 000 zł. 
Zaplanowane zostały w wydatkach, zarówno inwestycyjnych, jak i bieżących, na tzw. 
fundusze celowe wsparcia, zarówno policji, jak i komendy państwowej straży pożarnej. Jeżeli 
chodzi o policję - to 109 000 zł,  jeżeli chodzi o komendy wojewódzką państwowej straży 
pożarnej, to 100 000 zł. Dochody i wydatki na rok 2024, na realizację zadań z zakresu 
administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami planuje się w wysokości 3 293 100 
zł, co zostało przedstawiane w załączniku nr 6 do projektu budżetu. 
Starosta Włocławski – powiedział, że budżet jest bardzo ambitny. Nie jest tajemnicą,  że od 
kilku lat  powiat traci na udziale w picie, na zmianach podatkowych. Tylko w zeszłym roku 
ta strata wynosiła 10 000 000 zł, zrekompensowano nam 3 000 400 zł, czyli tylko w zeszłym 
roku byliśmy stratni około 7 000 000 zł,  w dochodach bieżących. Pewnie ta kwota w wyższa  
będzie w 2024 roku.  Jest obowiązująca ustawa  która miała te dochody rekompensować, ale 
niestety minister tych środków nie przewidział. W ramach subwencji rozwojowej musimy 
sobie w tym radzić. Staramy się to rekompensować na podstawie dotacji pozyskiwanych 



z najróżniejszych źródeł wnioskować o wszelkie  środki  co państwo widzą. Najlepszym 
myślę wskaźnikiem tego budżetu jest to, że inwestycje w nim stanowią 46% wartości budżetu. 
Myślę, że w rzadkiej ilości samorządu nawet w skali kraju, ma to miejsce, więc skazuje to, że 
jest to budżet pro rozwojowy. Chcemy zainwestować w kolejny etap zdrowia, w edukację 
oczywiście w drogi. Szukamy także rozwiązań we wszystkich jednostkach, aby obniżyć 
koszty i funkcjonowania, dlatego też próba wykonania pomp ciepła z fotowoltaiką, aby to 
utrzymanie było tańsze. Liczmy tutaj, że to jak wszystkie samorządy nie tylko powiat  
włocławski, że była sprawa jasna na rozwiązania systemowe, które pomogą samorządom 
w funkcjonowaniu , no bo od kilku lat te dochody mamy dość mniejsze. Tutaj by trzeba było  
dyskutować o oświacie o subwencji oświatowej, gdzie do tej oświaty trzeba dokładać 
znaczące środki. Nawet jeżeli pozyskujemy środki zewnętrzne, na dane inwestycje to trzeba 
zapewnić  wkład własny,  bo inaczej się tego zrealizować nie da. I to w takiej już globalnej 
skali z roku na rok jest coraz trudniejsze. Najlepszym przykładem jest jedno pytanie, które 
padło na poprzedniej komisji,  bardzo zresztą słusznie zadane.  Jaka jest realna nadwyżka 
operacyjna powiatu włocławskiego. Ona wynosi w  na wynosi w przyszłorocznym budżecie 
około 15 000 000 zł  czyli to, co stricte z naszych dochodów pozostaje nam na wydatki 
inwestycyjne. Inwestycji mamy na 75, czyli to pokazuje jak tych środków zewnętrznych, 
trzeba szukać, a dla państwa poglądu 6, 7 lat temu nadwyżka też wynosiła około 15 000 000 
zł , a wszystko jest, co najmniej dwukrotnie droższe przez  wskaźniki  inflacyjne. Coraz 
trudniej tym budżetem jest zarządzać. Nie poddajemy się w tym roku ponad 90 milionów 
inwestycji w przyszłym roku ponad 70. Myślę, że to jeszcze nie jest ostatnie słowo, jest to  
budżet. Są  podwyżki, także dla pracowników przewidziane, także jestem przekonany, że uda 
się to zrealizować. Natomiast trzeba mówić odpowiedzialnie, że w kwietniu mamy wybory 
i pewnie wiele rzeczy będzie zależało od nowego zarządu, od nowej rady.  Natomiast na 
wszystkie zadania drogowe, jesteśmy w trakcie podpisywania umów. Dzisiaj podpisałem 
umowę na hale w Chodczu. Niebawem ogłosimy  na hale  w Lubrańcu - Marysinie. Te 
projekty europejskie, które w ten budżet mamy wpisane tutaj, jesteśmy uwarunkowaniami 
opracowaniem strategii w  i ogłoszeniem konkursów przez marszałka. I tylko jak one będą to 
wtedy niezwłocznie te przetargi  my, czy nowy zarząd będziemy ogłaszać. 
Radny Roman Tomaszewski – mam pytanie, jeżeli chodzi o drogi publiczne, drogi 
powiatowe. Planowany jest remont,  czy jakieś tam nakładki i tutaj widzę, że na przykład na 
remont  jednej z dróg,  gdzie jest tam do około 1400 metrów przewidziane jest 15 000 zł.  
Czy to jest to jakaś taka część, bo nie spodziewam się, że 15 000 000 zł  wystarczy, żeby 
założyć taką czy inną nakładkę? 
Starosta Włocławski – powiedział, że w ostatnich latach było tak, że w pierwszych 
miesiącach roku ogłaszane były konkursy na dofinansowanie remontu  dróg. W tej chwili na 
te wszystkie 4 odcinki dróg mamy wpisane dokumentacje na to, żeby się przygotować i w tych 
konkursach wystartować. Oczywiście jesteśmy w nowej rzeczywistości. Za chwilę  może 
będzie inny pomysł, realizacji tych zadań,  chodź docierają sygnały, że ten Rządowy Fundusz 
Rozwoju  Dróg chodzi o zasadę jego funkcjonowania, ma być utrzymany. Dlatego też chcemy 
być gotowi, bo mnie zawsze to było w lutym do złożenia tych wniosków. W pierwszych 
miesiącach opracować dokumentację pozyskać dofinansowanie. Mamy pewną rezerwę w tym 
budżecie, nawet w samej części drogowej, gdyż już wiemy, że na Polówkę, na drogę 
w Polówkę otrzymamy o 1 milion większe dofinansowanie, bo jesteśmy na ostatnim miejscu 
rankingowej oszczędności z pierwszego miejsca, gdzie też jest nasza droga.  Już zapewniają 
nam większe, być może to skomplikowane, co mówię zapewniają już nam większe 
dofinansowanie na tę drogę, więc te środki chcemy przeznaczyć na remonty tych dróg 
wpisanych, to już jest ten 1 milion złotych. Mam nadzieję, że uda go się podwoić z tym 
dofinansowaniem, jeżeli w najczarniejszym scenariuszu tych dofinansowań by, nie było,  nie 
zakładam, że tak będzie, Natomiast nie chcieliśmy w tej chwili też tego sztucznie, tego 



budżetu nadmuchiwać w deficyt, bo byłoby to niemiarodajne środki na remonty. Mamy 
zabezpieczony w tym ewentualnym dofinansowaniu, na inną drogę. Mam nadzieję, że 
podwoimy te środki, podobnie sprawa dotyczy chodnika w Wólce Paruszewskiej,  gdzie 
mamy już opracowaną  dokumentację.  Nie chcieliśmy na tą chwilę wpisywać całego, bo 
wiemy, że te konkursy w lutym, w marcu powinny być ogłoszone, są zapisane na to środki 
w budżecie. 
Przewodnicząca Komisji - zapytała członków komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania 
dotyczące projektu uchwały? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań Przewodnicząca 
Komisji zapytała kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok i przeprowadziła procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 5 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2024 rok.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
7. Opracowanie projektu planu pracy Komisji  Zdrowia i Spraw Społecznych na 2024 

rok.  
 
Przewodnicząca Komisji - poinformowała członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 
o posiedzeniu komisji,  otrzymali  projekt  planu pracy Komisji  Zdrowia i Spraw Społecznych 
Rady Powiatu na rok 2024. Przewodnicząca komisji  zapytała  członków komisji, czy mają 
uwagi bądź propozycje do przedłożonego projektu? Nie było żadnych uwag. 
Wobec braku uwag Przewodnicząca Komisji, zapytała członków komisji, kto jest za 
przyjęciem  projektu planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu na rok 
2024 i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca  Komisji stwierdziła, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
Rady Powiatu we Włocławku  na 2024 rok.  
Projekt planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku  na 
2024 rok stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
8. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji – zapytała, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 
w tym punkcie?   
Radny Jacek Ledzion – powiedział, że chciałbym tylko zasugerować, że ostatnio byłem 
w naszym wspaniałym obiekcie w Powiatowym Centrum Zdrowia.  Przyjrzałem się, jak 
działa ten system biletowy. Jest informacja na każdych drzwiach, że proszę tam czekać na 
wezwanie. Moja prośba byłaby taka, żeby to zaznaczyć,  żeby to było bardziej 
uwierzytelnione, widoczne, że ten pacjent musi czekać na swoją kolei, czyli na swój numerek, 



a wiadomo, że jeżeli tam powiedzmy, wyświetlił się numer 2-3, a on ma tam powiedzmy 1, 
to powstaje pewien tam niepokój wśród tych ludzi. Czy byłaby możliwość po prostu wyraźnej 
takiej informacji, że proszę czekać na wezwanie swojego numeru. I to tylko to, bo 
zauważyłem naprawdę, że jest pewien niepokój, że mój numerek już przeszedł i nie dostanę 
się do tego lekarza.  
Starosta Włocławski – powiedział, że oczywiście to jest szczegół, do którego musi 
ustosunkować się pan dyrektor, mi będzie bardzo trudno. Natomiast sam system kolejkowy 
uważam,  za bardzo dobre rozwiązanie, no bo wszyscy gdzieś tam uczestniczyliśmy, kto ma 
z państwa jaki numerek, to ostatni, ja byłam przed panem. Pani doktor, pewnie to najlepiej 
zna ze swojego doświadczenia. No i oczywiście to są niuanse, które będziemy starali się 
ulepszać,  ja wiem, że w pewnej grupie społecznej, szczególnie najstarszych osób, to bardzo 
trudne do wdrożenia. Wiem, że zawsze można porozmawiać z recepcjonistkami, to ustalić, co 
do zasady, pacjent  jest wywołany po numerku,  wchodzi, i tym podobne rzeczy. Odebrałem 
wiele pochwał, pewnie żadne rozwiązanie nie jest idealne. I to też nie będzie, natomiast co do 
wielkości obiektu, bo przecież przyjmujemy  tam od 800 do 1000 osób dziennie.  Pewnie jest 
najlepsze, pewnie to też spowoduje jakieś uniedogodnienia, czy systemowo, programowo 
można jeszcze, w jakiś sposób to ulepszyć. To przekażemy te sugestie panu dyrektorowi 
wraz z programistami, no bo to przecież programy są do takich systemów pisane i one 
podobne funkcjonują w tej Polsce nad  tym się zastanowimy.   
Radny Jacek Ledzion – powiedział, że chodzi tylko o to, żeby zawrzeć krótką informację. 
Tłustym  drukiem  wyraźnie, żeby było napisane, proszę czekać na wezwanie numerku, bo 
tam jest informacja, jest to cała lista, którą pewnie starsze  osoby nie czytają.  Tylko tłustym 
drukiem żeby było -  proszę czekać na wyzwanie. I tylko to i uważam, że to załatwi cały 
problem. 
Przewodnicząca Komisji – zapytała,  jak z perspektywy, kilku miesięcy  widzi pan to, że to 
wszystko jest  zgromadzone, tak jak przed chwilą pan powiedział  800 tysiąc ludzi przechodzi, 
czy to jest lepiej, czy gorzej? 
Starosta Włocławski -  myślę, że porównując warunki, które były w poprzednich czterech 
budynkach i do tych, to w ogóle to nie ulega żadnej wątpliwości. Myślę, że także 
zgromadzenie tego w jednym miejscu w przy jednej rejestracji, przy możliwości także, 
natychmiastowego skorzystania z laboratorium, tym podobnych spraw daje to same plusy 
i także administracyjne  i w formie zarządzania funkcjonowania, tym podobnych spraw. 
Myślę, że pełen efekt tej działalności możemy osiągnąć po zrealizowaniu tego kolejnego 
etapu, który zapisany jest w budżecie, czyli po kompleksowym wyremontowaniu, rozbudowie 
budynku E, 
i rozszerzenia w pełni diagnostyki, oczywiście marzeniem pewnie naszym wspólnym jest to, 
żeby w tym miejscu znalazł się rezonans  i tomograf i żeby zapewnienie tych badań było 
właściwe. Kolejnym etapem jest temat apteki w tym budynku, wtedy pacjenci byliby 
zaopatrzeni w 100% także odpowiadają, nawet abstrahując  od jakości budynku, no przecież 
tamte były ruiny i trzeba nazywać rzeczy po imieniu. Ja osobiście widzę w tym same plusy, 
zresztą rozmawiałem o tym z dyrektorem, też tak na to patrzył. Oczywiście kwestie 
parkingowe, tutaj wszyscy mają zapewnione i tym podobne rzeczy także myślę, że to był 
właściwy kierunek. Ja ze swojego punktu widzenia też oczywiście wolałbym, chciałbym, żeby 
starostwo było w jednym budynku. Funkcjonowanie w kilku budynkach  jest zawsze pewną 
niedogodnością, no tu nie było możliwości budowy całkiem nowego budynku i wyjścia stąd 
i tym podobnych, prawda? Ale na pewno lepiej by było jakby cała administracja podległa mi, 
czy każdemu następnemu, który starostą będzie, żeby była w jednym budynku. 
 Bardzo dobrą rzeczą, którą wspólnie zrobiliśmy, bo przecież rada  zaakceptowała dodatkowe 
koszty w budowie tego budynku, jest umieszczenie w jednym miejscu, na jednym pięczy już 
abstrahując, że jest winda, co jest też ważną rzeczą. Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, 



z Zespołem Orzekania o Niepełnosprawności i cały ten aspekt pomocy społecznej mieści się 
w jednym miejscu. Przynajmniej jak mamy dwa budynki, to także dużym plusem z punktu 
widzenia naszych mieszkańców interesantów, więc że cały proces inwestycyjny od pobrania 
mapy po sprawy odrolnień i pozwoleń na budowę po inspektora nadzoru budowlanego jest 
w jednym miejscu. Jest to pozytywnie oceniane przez mieszkańców, bo też chciałbym, żeby 
tak było, żeby nie jeździć po całym  mieście, żeby gdzieś tam pewne rzeczy uzgodnić, często 
do jednego postępowania jest potrzebny wypis z geodezji, który schodzi się piętro niżej 
i można go uzyskać. Myślę, że podobnie jest w przypadku służby zdrowia, gdzie nie jestem 
fachowcem, jeśli pacjent ma możliwość wielu rzeczy załatwienia w jednym miejscu, obiekt 
pod względem funkcjonalnym w tym miesiące pokazały jest gotowy do przyjęcia takiej liczby 
mieszkańców codziennie, pod względem rejestracyjnym, parkingowym naprawdę zostało 
przemyślane. Ja tam bywam, już teraz coraz rzadziej, wiadomo, że na etapie budowy czy 
uruchomienia byłem częściej.  Ja wielkich w sensie rejestracji czy parkingu żadnych zatorów 
tam nie widzę. Także w moim przekonaniu była to słuszna decyzja. 
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że  rzeczywiście to wymagało wszystko 
odnowienia. Przewodnicząca zapytała czy ten obiekt pozwala na tą przepustowość i czy 
parkingi wytrzymują  i obsługa wytrzymuje tą ilość pacjentów dziennie ?  
Starosta Włocławski – powiedział, że  idealnie by było jakby ten obiekt, był 
wykorzystywany od godziny 7:00  rano do godziny 20:00 wieczorem i żeby zapewnić rotacje 
lekarzy. Ja się spóźniłem na dzisiejszą komisję, bo rozmawialiśmy z bardzo znanym lekarzem, 
który jest gotowy od 1 stycznia do tego obiektu ze swoim zespołem przyjść, także na pewno 
nie zrobimy tego w perspektywie 3 miesięcy,  pół roku, ale jeżeli dane nam będzie realizować 
to dłużej, to moim osobistym przekonaniem ten obieg z budynkiem E jest gotowy, jest 
możliwy bez żadnych zatorów obsłużyć dwa razy więcej pacjentów, przy odpowiednim jego 
wykorzystaniu i możliwości zatrudnienia lekarzy, bo wszyscy wiemy, że to jest najtrudniejsze 
i żeby akurat w tych konkretnych godzinach udało się tak połączyć, że w jednym godzinach 
pracuje ten lekarz, w drugim  drugi.  Lokalowo mamy jeszcze duże rezerwy, abstrahując od 
tego, że jeszcze na jednej kondygnacji mamy 700 metrów zupełnie rezerwy na tej najniższej 
kondygnacji, niezagospodarowanej  kwadratowych, który jeżeli pojawią się pomysły, 
będziemy wykorzystywać. Ono celowo, w żaden sposób nie zostało zagospodarowane, 
zostawione w stanie surowym i już samo wstawienie ścianek działowych i zagospodarowanie 
tego w  potrzebie naprawdę będzie minimalnym kosztem w całości,  także mam nadzieję, że 
uda nam się jeszcze to rozwinąć 
Przewodnicząca  Komisji – zapytała, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 
w tym punkcie? Nie było już żadnych głosów.  
 
9. Zamkniecie obrad Komisji. 
 
Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodnicząca Komisji w dniu 28 listopada 2023 roku 
o godzinie 13:45  dokonała zamknięcia obrad Komisji.  

 
 
                  Przewodnicząca Komisji 
               Zdrowia i Spraw Społecznych 
 
                       Ewa Kończyńska 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir – Ozdoba ……………………… 

 
 



 
 
 
 
        

 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 

 
 


